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Redeşteptarea promisă şi lucrarea lui Dumnezeu finalizată

Bine ai venit prietenul meu iubit!

 In acest studiu vom vedea cum Isus va termina predicarea evangheliei in toata lumea. Bineinteles ca 

din punct de vedere uman acest lucru este imposibil. Hai sa vedem ce ne spune Biblia in Matei 28:18-20 :

  

" Isus  S-a apropiat  de ei,  a  vorbit  cu ei,  şi  le-a zis:  Toată  puterea Mi-a fost  dată  în  cer  şi  pe  

pământ. Duceţi-vă şi faceţi ucenici din toate neamurile, botezându-i în Numele Tatălui şi al Fiului şi al  

Sfântului Duh. Şi învăţaţi-i să păzească tot ce v-am poruncit. Şi iată că Eu sunt cu voi în toate zilele, până  

la sfârşitul veacului.Amin ." 

  As vrea sa-ti dai seama ca inainte de a vorbi de misiune, Isus vorbeste de puterea Lui "toata puterea 

Mi-a fost data in cer si pe pamant". Vrea sa spuna ca in mintea Lui nu exista implinirea misiunii fara putere. 

Si  invatatorul  nu  se  refera  aici  la  puterea  umana,  la  puterea  de  convingere,  la  puterea  banului,  nici  la 

folosirea diverselor strategii; Isus vorbeste de puterea Duhului Sfant. 

   In alta ocazie El spune: "...o sa primiti putere cand o sa vina peste voi Duhul Sfant si o sa-mi fiti  

martori". Vrea sa spuna ca pentru Isus nu exista marturie fara putere, dar acum vine intrebarea: De ce este 

necesara puterea? dintr-un singur motiv : doar Dumnezeu este capabil sa transforme inima, nimeni altcineva 

nu o poate face... Sa schimbi o viata sau sa schimbi directia unei vieti este o lucrare divina. Sa faci ca un 

delicvent sa se intoarca de pe caile lui,  este doar lucrarea Duhului Sfant,  si fara puterea lui  Dumnezeu 

eforturile umane nu valoreaza prea mult. 

   Cand vedem astazi cresterea populatiei mondiale si o comparam cu cresterea bisericii,  trebuie sa 

recunoastem ca a termina predicarea evangheliei ar fi imposibila pentru fiinta umana, dar faptul ca din punct 

de  vedere  uman  perspectivele  sunt  infime,  nu  vrea  sa  spuna  ca  lucrul  nu  poate  fi  terminat.  Intr-o  zi 

conducand poporul israel, Moise s-a trezit in fata Marii Rosii, din perspectiva umana sa traversezi marea era 

imposibil  dar  nu si  din perspectiva divina.  Moise a  ridicat  toiagul  si  marea s-a  deschis,  si  poporul  lui 

Dumnezeu a trecut in partea cealalta. Ceva similar o sa se intample cu predicarea Evangheliei. Dumnezeu o 

sa faca o minune si usile care astazi par inchise pentru Evanghelie se vor deschide. Problema noastra este ca 

uneori nu intelegem cum lucreaza Duhul Sfant, multi au idea inselatoare ca biserica o sa stea cu "mainile in  

san", fara sa faca nimic si deodata cand vine Duhul Sfant o sa puna fiecaruia un fel de motor ca sa inceapa 

sa predice. Aceasta idee este eronata. Dumnezeu nu lucreaza in felul acesta, avem nevoie de puterea Duhului 

Sfant? DA, dar cum lucreaza Duhul Sfant?
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Aceasta este cea de-a doua parte a studiului nostru. Cred ca toti crestinii au auzit vreodata vorbindu-

se de ploaia timpurie si de ploaia tarzie a Duhului Sfant. Acest concept se repeta de multe ori in Sfanta 

Scriptura, de exemplu in Ioel 2:23

  

"Şi voi, copii ai Sionului, bucuraţi-vă şi înveseliţi-vă în Domnul, Dumnezeul vostru, căci El vă va da  

ploaie la vreme, vă va trimite ploaie timpurie şi târzie, ca odinioară." 

    Aceasta descriere a ploii era foarte clar inteleasa de poporul Israel pentru ca cunosteau foarte bine 

agricultura. In epoca semanarii cadeau primele ploi si purtau numele ploaia timpurie. Luni mai tarziu cand 

apareau fructele, cadeau iarasi ploi care ajutau ca fructele sa se coaca si acest fenomen se numeau ploaia 

tarzie. Interesant este ca Ioel dupa ce vorbeste de ploaia timpurie si ploaia tarzie, vorbeste de Duhul Sfant. 

Uite ce spun in continuare versetele 28 si 29:

"...După aceea, voi turna Duhul Meu peste orice făptură; fiii şi fiicele voastre vor proroci, bătrânii  

voştri vor visa visuri, şi tinerii voştri vor avea vedenii.  Chiar şi peste robi şi peste roabe, voi turna Duhul  

Meu, în zilele acelea."

   Iti  dai  seama? E din cauza agriculturii faptul ca noi vorbim de venirea Duhului Sfant ca fiind 

venirea ploii. Numim ploaia timpurie - lucrarea care a facut-o Duhul Sfant la Cincizecime, cand s-a revarsat 

peste apostoli si i-a capacitat pentru inceperea predicarii Evangheliei. Si numim ploaie tarzie- lucrarea care o 

face Duhul Sfant in zilele noastre, revarsandu-se peste biserica si capacitand-o pentru terminarea predicarii 

Evangheliei. Problema este ca modul acesta de a intelege ploaia timpurie si ploaia tarzie a Duhului Sfant, in 

istoria bisericeasca, din punct de vedere istoric este corecta, ploaia timpurie s-a revarsat la Cincizecime si 

ploaia tarzie o sa se reverse in zilele noastre, aceasta este in istorie si este corect, dar noi nu suntem doar 

istorie suntem in aceeasi masura si experienta, si daca vrem ca ploaia tarzie sa se reverse peste noi, trebuie 

ca mai intai sa primim ploaia timpurie. 

     Poate te intrebi  CUM? Cum pot sa primesc ploaia timpurie daca ea s-a revarsat la Cincizecime? Da, 

dar repet asta s-a intamplat in istorie, dar in experienta mea personala inainte de a primi ploaia tarzie trebuie 

sa primesc ploaia timpurie. Ce vreau sa zic? 

      Sa ma explic. Aceasta este cea de-a treia parte a studiului nostru. Permite-mi sa spun o ilustratie. Ca 

sa construiesti o casa ai nevoie de doua lucruri: primul - fundatia, trebuie sa fie solida, sigura (mult ciment, 

pietre, fier), dupa aceea vine acoperisul, acoperisul este ultimul lucru. Este inutil sa-i ceri unui constructor sa 

puna acoperisul unde nu exista piloni si pereti. Pilonii si peretii sunt prima lucrare, acoperisul este ultimul. 

Cu Duhul Sfant este ceva asemanator, ploaia tarzie reprezinta ultima lucrare pe care o face Duhul Sfant in 

biserica, dandu-i putere ca sa termine predicarea Evangheliei. Dar, pentru ca ultima lucrare sa se realizeze 

inainte trebuie realizata prima lucrare, trebuie primita ploaia timpurie. 



   Care este prima lucrare a Duhului Sfant in viata unei persoane? Ioan 16:7,8

    "Totuşi, vă spun adevărul: Vă este de folos să Mă duc; căci, dacă nu Mă duc Eu, Mângâietorul nu va  

veni la voi; dar dacă Mă duc, vi-L voi trimite.  Şi când va veni El, va dovedi lumea vinovată în ce priveşte  

păcatul, neprihănirea şi judecata."

    Adica cand El vine. Prima lucrare a Duhului Sfant este sa convinga persoana de pacat. Sa faca ca 

persoana  sa-si  vada  situatia  reala,  deschizandu-i  ochii  si  aratandu-i  lucrurile  care  sunt  necesare  sa  le 

schimbe. Nu serveste pentru nimic sa cer ploaia tarzie daca nu primesc mai intai pe cea timpurie. Cum 

putem sa punem acoperisul, daca nu exista stalpii de rezistenta si peretii?

   Acum, pentru ca noi suntem foarte buni teoreticieni si credem ca daca cunoastem lucrarea Duhului 

Sfant dealungul istoriei, cunoastem suficient despre Duhul Sfant. Dar care este  experienta mea? Il las eu pe 

Duhul Sfant sa-mi deschida ochii ca sa vad realitatea? Cea ce este interesant este ca in masura in care Il las 

pe Duhul Sfant sa faca prima lucrare in viata mea, eu ma pregatesc ca sa primesc ploaia tarzie, adica puterea 

Duhului Sfant. Dar cand Duhul Sfant imi vorbeste in viata de zi cu zi nu vreau sa-L ascult, asta inseamana 

ca  nu  accept  prima  lucrare  care  trebuie  facuta.  Pot  respinge  ploaia  timpurie  sub  motivul  ca  a  fost  la 

Cincizecime, si sa-mi doresc  doar puterea...

  Pentru ce? Pentru ce vreau putere? Ce o sa fac cu puterea daca astazi,  fara putere de multe ori 

,folosesc rau influenta pe care o am. 

    Dar merg mai departe, ce faci cand in comitetul bisericii Duhul Sfant iti vorbeste cu o voce blanda, 

dar tu faci ce vrei? Intr-o biserica impartita crezi ca oamenii aud vocea timpurie a Duhului Sfant? Eu am 

cunoscut o biserica care era divizata datorita proiectului de constructie al bisericii. Unii vroiau intr-un fel, 

altii intr-alt fel. Fiecare mai inchis decat celalalt. Nimeni nu-i putea convinge sa cedeze, macar putin. Daca 

ambele parti ar fi cedat, problema ar fi fost rezolvata, dar nimeni nu voia sa cedeze. Insa in aceeasi biserica 

aveau un program de post si rugaciune o data pe luna. Pentru ce? Pentru a primi ploaia tarzie a Duhului 

Sfant. Intelegeti ce spun?

       Haideti sa vedem si cea de-a patra parte a studiului nostru. O sa intalnim o figura de stil pentru a 

exemplifica lucrarea Duhului Sfant; si anume FOCUL. Biblia in repetate randuri foloseste aceasta imagine, 

pentru  a  ilustra  lucrarea  Duhului  Sfant,  chiar  daca  mai  sunt  folosite  si  altele,  cum ar  fi:  apa,  vantul, 

porumbelul, uleiul. 

   De ce focul? El da lumina si purifica. Cand Moise a vazut rugul aprins, a vazut focul si a vazut gloria 

lui Dumnezeu. Ellen White spune ca gloria lui Dumnezeu este caracterul Sau. Acum, acesta este la figurat 

pentru ca atunci cand vorbesti de focul Duhului Sfant la fel vorbesti si de botezul Duhului Sfant. Nu stiu 

daca stii ca acest cuvant, botez, se repeta in Biblie de 80 de ori si intotdeauna referindu-se la botezul prin 



scufundare in apa. Putem deduce ca atunci cand vorbim de un botez cu Duhul Sfant intelegem o scufundare 

completa in Duhul Sfant, in focul care reprezinta caracterul  lui Isus. 

   Mai concret, vreau sa spun; crestinul botezat cu Duhul Sfant este crestinul care reflecta caracterul lui 

Isus. Duhul Sfant a luat controlul total asupra vietii lui si poate sa zica ca Petru " nu traiesc eu, ci Hristos  

traieste in mine". Cand poate fi traita aceasta experienta?  Doar cand fiecare membru al bisericii se roaga in 

fiecare zi mai mult decat se roaga acum, studiaza Biblia in fiecare zi mai mult decat o face acum si cauta sa 

aduca persoane la Isus. 

  Nu te amagi, acestia sunt pasii… Daca nu, vei crede intr-o contemplare mistica care este doar un 

devotament abstract, fara continut...

     Terminam acest studiu subliniind faptul ca atunci cand caracterul lui Isus se va reflecta in biserica 

Lui, biserica se va transforma intr-un cuib de dragoste, un fel de fagure de miere de albine unde pacatosii vin 

atrasi de gloria lui Dumnezeu reflectata in viata si in caracterul fiilor lui Dumnezeu. 

   Iubitul meu prieten, ziua este aproape cand Isus se va intoarce pe pamant ca sa puna un punct final 

istoriei  pacatului.  Inainte  de  aceasta  zi  toti  pacatosii  au  avut  posibilitatea  de  a  asculta  Cuvantul  lui 

Dumnezeu prin marturia puternica a fiecarui membru din biserica. Cand biserica o sa invete sa iubeasca 

persoanele cu adevarat,  nimic nu o sa mai opreasca predicarea Evangheliei in toata lumea. Ellen White 

spune ca daca am fi curtenitori, amabili, iubitori..ar fi 100 de convertiri unde astazi este doar una. 

    Stii care este PROBLEMA ta si a mea? Ne-am angajat pentru a vesti o doctrina si nu dragostea lui 

Hristos. Nimeni nu va putea arata ce un are, nimeni nu va putea da din ce nu are,  asa nu vei putea arata si 

imparti dragostea daca ea nu locuieste in tine. 

     Dumnezeu este dragoste si el este Dragostea adevarata. Corpul tau este templul Duhului Sfant. Sa fii 

botezat cu Duhul Sfant este necesar pentru a putea sa iubesti cu adevarat. Si cand biserica, toti, vor fi plini 

de dragoste vom fi o biserica care vom atrage pe oameni. Eu ma intreb: permit eu Duhului Sfant sa faca 

lucrarea Lui minunata de transformare in viata  mea? Aceasta este o intrebare la care decat eu pot raspunde, 

si tu la fel poti raspunde in dreptul tau. Dumnezeu sa te binecuvanteze!

Traducere si tehnoredactare

Bogdan Stoica


